
27. Bekymring for klubbørnene på Vesterbro (2010-46930)
Vesterbro Lokaludvalg har modtaget en henvendelse fra nogle bekymrede forældre, vedr. situationen 
for klubbørnene på Vesterbro.

INDSTILLING OG Beslutning

Formanden indstiller,

at Vesterbro Lokaludvalg diskuterer situationen for klubbørnene på Vesterbro.1.

at Vesterbro Lokaludvalg beslutter om man vil tage yderligere skridt i forhold til 2.
situationen for klubbørnene på Vesterbro.

Problemstilling

På møde i Vesterbro Lokaludvalg den 25. marts 2010, orienterede formanden for lokaludvalgets 
Kultur- Fritids- og Børneudvalg, Thomas Warburg, om henvendelsen fra de bekymrede forældre 
(bilag 1). Det blev besluttet, at sagen skulle på dagsordenen til mødet den 22. april 2010, og at 
sekretariatet forinden skulle indhente tal fra Børne- og Ungdomsforvaltningen (BUF) vedr.: Behovet 
for klubpladser i forhold til kapaciteten i de eksisterende klubber. Derudover ville Lokaludvalget 
gerne have tallene fordelt i forhold til de fire skoledistrikter. 

BUF oplyser, at det ikke giver mening, at se på tallene i forhold til skoledistrikter. Klubber er ikke på 
samme måde som fritidshjem knyttet op på de enkelte skoler, men fungerer i forhold til hele bydelen. 
Ved klubtilmeldinger tages hensyn til mange andre ting end skole, fx bopæl, kammeratskabsgrupper, 
ønsker etc.

Vesterbro Lokaludvalg har fra BUF modtaget prognosegrundlaget og den politiske beslutning fra 
2008 (bilag 2), samt en oversigt over kapaciteten og samt den forventede indskrivning fordelt på 
Vesterbros institutioner (bilag 3).

Børne- og Ungdomsforvaltningen knytter følgende kommentarer til de to bilag:

1. der er ikke bemidlet midler til udbygning af klubområdet, idet det samlede fritidsklub- og 
juniorklubtal overstiger garantipladserne (fritidsklub)

2. klubberne i området har været meget fleksible omkring organisering og andre måder at tænke 
klubtilbud på

3. vi forventer, at der vil være et øget behov næste år (1/8-2011) til fritids- og juniorklubpladser

4. Tom Harboe i Plads og Kapacitet arbejder med disse tal for hele byen

[Garantipladserne indbefatter pladser til 4.-5. klasse]

Løsning
Vesterbro Lokaludvalg diskuterer situationen for klubbørnene på Vesterbro og beslutter om der skal 
gøres yderligere tiltag fra lokaludvalgets side



Økonomi

Denne indstilling har ingen økonomiske konsekvenser for Vesterbro Lokaludvalg. 

bilag
Fritidsklubpladser 2010
Henvendelse fra forældre
Prognosegrundlag




